
Izjava  visokog  predstavnika
Paddyja  Ashdowna  na
konferenciji  za  medije  o
posljedicama  neuspjeha
pregovora o reformi policije
Cilj ove konferencije za štampu je da Vladi Republike Srpske
koju predvodi SDS prenesemo odlučnu i jedinstvenu poruku iz
Vašingtona, Brisela i međunarodne zajednice. A ta poruka je
jasna. Razmislite ponovo – prije nego što bude prekasno.

Prošlo je nešto više od sedmicu dana otkada su Vlada Republike
Srpske  i  Narodna  skupština  Republike  Srspke  blokirale
restrukturiranje policije, i učinivši to razbile svaku nadu
ove  zemlje.  Nadu  u  jedinu  budućnost  koju  ova  zemlja  može
imati.

Međunarodna zajednica ostavila je malo vremena kako bi ljudi
razmislili o posljedicama te odluke za SDS, za Vladu RS, za
građane RS i BiH u cjelini. Ali sada je došlo vrijeme da
prezentiramo prvu fazu našeg usaglašenog odgovora.

Bilo je mnogo špekulacija o tome šta ću najaviti danas i u
narednim sedmicama – neke su bile tačne, a neke manje tačne.

Danas se ne želim zadržavati na tome.

Ako Vlada RS pod rukovodstvom SDS-a ustraje u ovom stavu,
suočit će se s posljedicama svojih postupaka, sigurno kao što
je sigurno da noć slijedi dan, a mi ćemo imati, na žalost,
dovoljno  vremena  da  planiramo  svoj  odgovor.  Niko  ne  može
očekivati da uništi nadu cijele zemlje i da prođe nekažnjeno,
i ako Vlada RS pod rukovodstvom SDS-a i dalje bude insistirala
da to učini, moraće se suočiti sa posljedicama koje neminovno
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dolaze  sa  izolacijom  –  ali  ne  zaboravimo  da  su  građani
Republike Srpske ti koji će najviše patiti. Cijena izolacije
za njih će biti manje radnih mjesta, više siromaštva, nema
bezviznog režima, i nema šanse za pridruživanje ostatku regije
na putu ka Evropi.

Restrukturiranje  policije  nije  opasno  za  Republiku  Srpsku.
Prava opasnost leži u odabiru potpune izolacije.

Zbog toga se jutros želim usredsrediti na to šta znače odluke
Vlade RS rukovođene SDS-om, i to ne za političare, već za
građane Republike Srpske i građane ove zemlje u cjelosti.

I želimo podcrtati, još jednom, našu punu odlučnost – moju,
Evropske  unije,  Sjedinjenih  Država,  ostatka  međunarodne
zajednice – da ova reforma uspije, bez obzira koliko to teško
bilo, bez obzira koliko se Republika Srpska trudila da to
blokira, i bez obzira na to koliko će trajati.

Evropska unija vrlo je jasno iskazala da želi da se BiH i
ostatak regiona pridruže Evropi.

Ta ponuda još uvijek važi i danas, baš i kao prije sedmicu
dana. Ponuda će ostati na stolu i slijedeće sedmice, mjeseca,
godine.

Ali ako se želite pridružiti ovom klubu, morate ispoštovati
standarde koje on postavlja.

Restrukturiranje policije jedan je od posljednjih uslova koje
BiH mora ispuniti. To će i ostati jedan od uslova – slijedeće
sedmice, mjeseca, godine.

Bez restrukturiranja policije neće biti pregovora o sporazumu
o  stabilizaciji  i  pridruživanju,  i  neće  biti  napretka  ka
Evropi – to znači izolaciju. To je jednostavna istina.

Dakle, građanima Republike Srpske mora biti potpuno jasno gdje
ih vodi njihova vlada rukovođena SDS-om.



A sada se želim osvrnuti na jedno generalnije pitanje.

Reforma policije nije jedino pitanje koje obstruira Vlada RS
rukovođena SDS-om. Ali reforma policije trenutno je najvažnije
pitanje.

Blokiranjem  reforme  policije,  oni  vode  Republiku  Srpsku  u
izolaciju.

Imali su priliku da izaberu integraciju, ali su umjesto toga
izabrali politički ekvivalent zatočeništva u samici.

Zbog toga je BiH – i unutar nje RS – jedina zemlja u cijeloj
Evropi, osim Bjelorusije, bez ugovornog odnosa sa Evropskom
unijom.  Da  li  građani  RS  zaista  to  žele  –  da  izaberu
Bjelorusiju  umjesto  Brisela?

To znači da, dok se Srbija i Crna Gora priprema da započne
pregovore o stabilizaciji i pridruživanju za svega nekoliko
sedmica, BiH će ostati na margini, bez prijatelja i sama, dok
je njeni susjedi pretiču na putu ka Evropi. Da li građani RS
zaista to žele?

To znači da sve prednosti pridruživanja Evropi – radna mjesta,
slobodna putovanja, bolji životni standard – prednosti koje
sada  zemlje  poput  Mađarske  i  Slovenije  uzimaju  zdravo  za
gotovo, neće pripasti BiH već njenim susjedima, a ovdje neće
biti  moguće  zbog  uporne  nepopustljivosti  Vlade  RS.  Da  li
građani RS zaista to žele?

Mi to ne želimo, i niko u BiH to ne bi trebao prihvatiti.

Restrukturiranje policije moraće se desiti ako BiH, i RS, žele
da  se  pridruže  Evropskoj  uniji,  i  da  počnu  uživati  sve
pogodnosti bliže veze sa Evropskom unijom čak i prije samog
pridruživanja.

Nije upitno da li će se reforma policije desiti, već kada će
se desiti: što duže bude trebalo Vladi RS da postigne dogovor,
veću će štetu nanijeti Republici Srpskoj i građanima cijele



zemlje.

Dakle, Vlada RS mora hitno napraviti izbor, jer je pet do
dvanaest:  prihvatiti  restrukturiranje  policije  u  skladu  sa
principima Evropske unije, ili osuditi vlastitoga naroda na
izolaciju i trpiti posljedice.

Izbor  je  samo  i  isključivo  u  njihovim  rukama.  Moraju  ga
napraviti odmah. Nadam se da će donijeti ispravnu odluku.


